
 

 

Protokół Nr XXVII/2017 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 26 stycznia 2017r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
05

 

Zamknięcie obrad – godz. 13
05 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XXVII Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 13 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Nieobecni: 

- radny Zbigniew Czyleko, 

- radny Andrzej Kaczorkiewicz. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński, Skarbnik Gminy Marta Chłopek oraz 9 innych zaproszonych osób, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w części posiedzenia sesji uczestniczyli: 

- dowódca 12. Bazy Bezzałogowych Statków Powietrznych w Mirosławcu płk dypl. pil. 

Łukasz Andrzelewski-Popow, 

- przedstawiciel Rejonowego Zarządu Infrastruktury w Szczecinie – komandor Janusz 

Młynarczyk. 

 

Obradom przewodniczył: Józef Wódz – Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowała: Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący obrad Józef Wódz o godz. 10
05

 otworzył XXVII Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 23 i 24 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i 

gości zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący obrad Józef Wódz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej sesji został 

przekazany radnym w terminie wskazanym w §24 pkt 6 Statutu Gminy Wierzchowo. Dla 

przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 



5. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Informacja w sprawie realizacji uchwał podjętych przez Radę Gminy Wierzchowo  

w 2016 roku. 

9. Informacja na temat realizacji interpelacji i wniosków zgłoszonych przez Radnych 

Gminy Wierzchowo w 2016 roku. 

10. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2017 rok – druk nr 155; 

b. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo na 

lata 2017-2029 – druk nr 156; 

c. w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Wierzchowie – druk nr 157; 

d. w sprawie sposobu sprawienia pogrzebu oraz określenia zasad zwrotu 

wydatków na pokrycie kosztów pogrzebu – druk nr 158; 

e. w sprawie przyjęcia rocznego planu potrzeb w zakresie prac społecznie 

użytecznych na rok 2017 – druk nr 159; 

f. w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego – druk nr 160. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Komunikaty i sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący obrad Józef Wódz zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z pośród Radnych lub 

Wójt chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w wyżej przedstawionym porządku 

obrad o inne istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia bądź 

sprawy, ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś z tematów? 

Wójt Jan Szewczyk wystąpił z prośbą do Przewodniczącego obrad by w możliwie jak 

najszybszym czasie udzielił głosu gościom zaproszonym z Mirosławca, którzy mają 

ograniczony czas ze względu na wykonywanie innych obowiązków służbowych. 

 

Przewodniczący obrad Józef Wódz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący obrad Józef Wódz poinformował, że Protokół z posiedzenia XXVI Sesji 

Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 29 grudnia 2016 roku został wyłożony do wglądu 

w biurze Rady. Do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych w 

nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana została w § 43 

Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca 

zapisów w protokole, Przewodniczący obrad uznał przygotowany protokół za sporządzony 

poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XXVI sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XXVI 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 



Przewodniczący obrad Józef Wódz zamknął punkt 3 porządku obrad i udzielił głosu gościom 

zaproszonym z Mirosławca. 

Dowódca 12. Bazy Bezzałogowych Statków Powietrznych w Mirosławcu płk dypl. pil. 

Łukasz Andrzejewski – Popow i przedstawiciel Rejonowego Zarządu Infrastruktury w 

Szczecinie Janusz Młynarczyk dokonali prezentacji planu rozwoju Jednostki Woskowej w 

Mirosławcu. Poinformowali, że 12. BBSP w Mirosławcu – jedyna taka jednostka w kraju – 

istnieje od stycznia 2016 roku. W najbliższym czasie będzie to baza dla najbardziej 

zaawansowanych statków powietrznych. 12.BBSP będzie największym zakładem pracy w 

regionie, planuje się zatrudnienie 1500 osób. W związku z powyższym planowany jest rozwój 

jednostki, unowocześnienie infrastruktury w celu zapewnienia ludziom komfortowych 

warunków pracy oraz przestrzeni w rejonie Bazy, by można było swobodnie wykonywać loty 

bezzałogowych statków powietrznych. 

Zaznaczyli, że bardzo ważnym obiektem budowlanym z punktu widzenia szkolenia 

wojskowego i niestety niefunkcjonującym ze względów proceduralno-prawnych jest 

strzelnica garnizonowa. Ze względu na bezpieczeństwo funkcjonowania takich obiektów 

wynika potrzeba dokonania zmian zapisów w aktach prawa miejscowego Gminy 

Wierzchowo. Zgodnie z rozporządzeniem Ministra Infrastruktury, w celu zabezpieczenia 

bezkolizyjnego funkcjonowania lotniska niezbędne jest ustanowienie dla kompleksu 

wojskowego stref ochronnych. Strefy ochronne powinny wprowadzić te samorządy, na 

terenie których występują tereny zamknięte, tj. Gmina i Miasto Mirosławiec oraz Gmina 

Wierzchowo. Strefy obejmować będą zasadniczo tereny leśne, a ustalenia studium i 

miejscowego planu polegać będą na wprowadzeniu zakazu zabudowy w tych strefach. W 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego i Miejscowym 

ogólnym planie zagospodarowania przestrzennego Gminy Wierzchowo nie są wykazane 

granice terenów zamkniętych użytkowanych przez Siły Zbrojne znajdujące się w obrębie 

Mirosławca, nie zostały ustanowione granice stref ochronnych oraz granice powierzchni 

ograniczającej dla lotniska Mirosławiec wykraczające poza granice terenu zamkniętego. 

W związku z powyższym zachodzi potrzeba dostosowania aktów prawa miejscowego poprzez 

przystąpienie do procedury zmierzającej do zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Wierzchowo, jak również do procedury 

zmierzającej do uchwalenia Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 

Wierzchowo. 

 

Pułkownik Łukasz Andrzejewski-Popow i przedstawiciel RZI w Szczecinie Janusz 

Młynarczyk poinformowali, że jest możliwość finansowania z budżetu Państwa, przez 

Rejonowy Zarząd Infrastruktury w Szczecinie opracowania aktów prawa miejscowego, które 

swoim zakresem obejmują jedynie potrzeby obronności i bezpieczeństwa państwa. Zwrócili 

się do Rady Gminy o poparcie wniosku Wójta Gminy Wierzchowo o podjęcie uchwał : 

- w sprawie podjęcia działań zmierzających do uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Wierzchowo, 

- w sprawie konieczności współfinansowania/pokrycia przez stronę wojskową kosztów 

opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

bez których to aktów prawnych, jednostka wojskowa ma ograniczone możliwości 

generowania środków budżetowych w rozwój jednostki. 

 

Na zakończenie wystąpienia Pułkownik Łukasz Andrzejewski-Popow przekazał na ręce 

Wójta Gminy Wierzchowo grawerton z napisem „LABORES PARIUNT HONORES” 

(„TRUDY PRZYNOSZĄ ZASZCZYTY”), zaprosił do odwiedzenia Jednostki, szczególnie w 

dniach 12 i 13 maja – odbędzie się Zjazd Pokoleń – zjazd osób, które służyły w Jednostce w 

Mirosławcu i we wrześniu – obchody Święta Jednostki. 

 



Przewodniczący obrad Józef Wódz w imieniu Wójta i Radnych podziękował za zaproszenie. 

Podziękował również za przybycie na posiedzenie sesji i szczegółowe przedstawienie tematu 

i ogłosił przerwę. 

 

Przerwa: 11
40

 – 11
55

. 

Po przerwie Przewodniczący obrad wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

13 radnych i przystąpił do realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Informacja pisemna Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 3 

do nin. protokołu. 

Radny Ryszard Borowicz poprosił Wójta o przedstawienie bardziej szczegółowej informacji 

na temat Zgromadzenia Wspólników PKS Złocieniec Spółki z o.o., które odbyło się 19 

stycznia br. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 5. 

 

Ad. 5 

 

Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 1/2017 stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

2) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 1/2017 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

3) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Józef Janicki. 

Protokół Komisji Nr 1/2017 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 1/2017 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący obrad poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna 

interpelacja. 

 

Na sesji Radni również nie zgłosili interpelacji. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad Józef Wódz zamknął punkt 6 porządku i 

przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

Ad. 7 

 

Sołtys wsi Świerczyna Stanisława Janicka poinformowała o zniszczonych i wymagających 

odnowienia elementach wyposażenia placu zabaw w Świerczynie. Zapytała Wójta, czy jest 

szansa na ich odnowienie? 



 

Wójt odpowiedział, że place zabaw, które będą wymagały konserwacji będą na bieżąco 

konserwowane, są na to środki. 

 

Sołtys wsi Otrzep poruszył po raz kolejny sprawę  nieuporządkowanego po inwestycji terenu i 

poprawienia stanu drogi w Otrzepie. Zapytał, czy będzie przesunięty plac zabaw? 

 

Wójt odpowiadając obiecał, że do sprawy uporządkowania terenu i naprawy drogi powróci na 

wiosnę. Natomiast przesunięcie placu zabaw będzie uzależnione od miejsca zlokalizowania 

przepompowni 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 7 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 8 i 9. 

 

Ad. 8 i 9 

 

Informacja w sprawie realizacji uchwał podjętych przez Radę Gminy Wierzchowo w 2016 

roku i informacja na temat realizacji interpelacji i wniosków zgłoszonych przez Radnych 

Gminy Wierzchowo w 2016 roku stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 8 i 9 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 10. 

 

Ad. 10 

 

 

Przewodniczący obrad Józef Wódz poddał kolejno pod głosowanie następujące projekty 

uchwał: 

 

1) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXVII/155/2017 w sprawie zmiany budżetu Gminy Wierzchowo na 

2017 rok – która stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

 

2) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXVII/156/2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 2017-2029 – która stanowi załącznik nr 10 

do nin. protokołu. 

 

3) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXVII/157/2017 w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Wierzchowie – która stanowi załącznik nr 11 do nin. 

protokołu. 

 

4) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXVII/158/2017 w sprawie sposobu sprawienia pogrzebu oraz 

określenia zasad zwrotu wydatków na pokrycie kosztów pogrzebu – która stanowi 

załącznik nr 12 do nin. protokołu.  



 

5) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXVII/159/2017 w sprawie przyjęcia rocznego planu potrzeb w 

zakresie prac społecznie użytecznych na rok 2017 – która stanowi załącznik nr 13 

do nin. protokołu. 

 

6) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXVII/160/2017 w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego – która stanowi załącznik 

nr 14 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący obrad zamknął punkt 10 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 11. 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący obrad, wobec braku dyskusji zamknął pkt 11 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji pkt 12. 

 

Ad. 12 
 

Wójt Gminy Jan Szewczyk odniósł się do zmiany ustawy – Prawo oświatowe na podstawie 

której gimnazja zostają włączone do ośmioletnich szkół podstawowych. Powiedział, że w 

jego ocenie, część nauczycieli straci pracę. Ale to nie jest też tak, że pracę  muszą stracić 

nauczyciele gimnazjum. W pierwszej kolejności musimy zadbać o mieszkańców naszej 

gminy, nauczycieli, którzy tutaj mieszkają oraz nauczycieli ze stażem pracy, którzy są 

chronieni. Najtrudniejszymi latami pod tym względem będą lata 2018-2019, w związku z 

czym niektórzy nauczyciele będą zmuszeni szukać pracy gdzie indziej. 

Wójt powiedział, że przychyla się do przekazu Komisji Kultury i radnego Macieja Słomki by 

na każdym etapie postępowania organizacyjnego sieci szkół sprawy rozwiązywać wspólnie z 

Radą Gminy. 

 

Radny Ryszard Borowicz poinformował, że jego wypowiedź na  posiedzeniu Komisji Kultury 

nie dotyczyła przypomnienia mieszkańcom gminy o obowiązku umieszczenia tabliczek 

adresowych posesji, tylko o umieszczeniu na terenie miejscowości Sośnica znaków 

drogowych z numerami domów. 

 

Na posiedzeniu sesji podjęto następujące ustalenia: 

1. Zaprosić na posiedzenie którejś z Komisji Rady Gminy Starostę Drawskiego w celu 

przedstawienia, jak Powiat zamierza wykonywać swoje zadania w zakresie remontu 

dróg powiatowych na terenie Gminy Wierzchowo. 

2. Zaprosić na posiedzenie sesji Rady Gminy w miesiącu marcu br. Prezesa Zarządu 

PKS Złocieniec Spółka z o.o. Mirosława Stołowskiego w celu przedstawienia 

funkcjonowania komunikacji autobusowej PKS. Bardzo ważnym zagadnieniem jest 

skomunikowanie autobusów z koleją. 

 

Przewodniczący obrad zamknął pkt 12 porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 13. 

 

 

 



 

Ad. 13 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Józef Wódz o godz. 13
05

 

zamknął obrady XXVII sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady 

 

        Józef Wódz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

……………………. 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji. 


